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Vážení spoluobčané, 
milí sousedé,
Původně jsme měli v úmyslu vydat toto číslo místního 

zpravodaje v samém počátku roku 2012. „Obecní po-

vinnosti“ nám však nedovolily směřovat toky našich 

myšlenek jiným směrem, než k otázkám, které se týkají 

současných priorit – obecního rozpočtu, projektu „Pra-

meniště“, stanovení výše místních poplatků i k mnoha 

legislativním úkonům, s nimiž jsme se museli vypořádat 

právě v souvislosti se změnou letopočtu.

Proto nyní držíte v ruce až číslo únorové. To je však do-

plněno o mnohé aktuální informace a komentáře, které 

přinesl až samotný závěr loňského roku a první týdny 

toho nového. 

Mé přání všeho nejlepšího do roku 2012 přichází sice 

s víc než měsíčním zpožděním, ale není myšleno o nic 

méně opravdově a upřímně. Skutečně budu rád nejen 

já, ale i ostatní zastupitelé, když vás bude v tomto roce 

provázet jen vše dobré a také hodně štěstí, zdraví, po-

hody a pochopení. V takovém případě si totiž jistě na-

jdete občas i chvíli na úvahy o tom, co by se v Popo-

vičkách, Chomutovicích a Nebřenicích dalo dělat jinak 

a lépe. A třeba také budete mít chuť pro takové změny 

něco udělat. 

Také my na obecním úřadě jsme do nového roku vstupo-

vali s mnoha předsevzetími a pevně věříme, že se nám 

je skutečně podaří naplnit. Největší očekávání jsou vklá-

dána do realizace projektu „Prameniště“, udržení kvality 

života, která je zde již po mnoha stránkách nastavena, 

a také věříme, že nás v tomto snažení podpoříte. A to 

i navzdory některým opatřením, která jsou bezesporu 

poněkud bolestivá. Na mysli mám zejména novou výši 

některých místních poplatků. Rád bych vás však ujistil, 

že zejména v případě svozu komunálního odpadu jsme 

se pro navýšení cen rozhodli po dlouhém zvažování, zda 

jít cestou přehlížení problémů, nebo na ně v samém po-

čátku odpovídajícím způsobem reagovat. Zvolili jsme dru-

hou variantu. Máme-li nadále plnit to, k čemu jsme se 

svým voličům zavázali, nemohli jsme jinak.

Jsme přesvědčeni, že v konečném důsledku budou opat-

ření ku prospěchu našim obcím a v budoucnu se nám 

všem nejen vrátí, ale také zúročí. Naším zájmem je za-

jistit pro všechny občany nejen každodenní „přežívání“, 

ale především dlouhodobou prosperitu tak, aby tato místa 

mohli skutečně vnímat jako svůj domov, chtěli tady dál žít 

a byli zde šťastní – i přes některá úskalí, která současná 

ekonomická situace přináší. 

Věřím, že se nám společně podaří překonat všechny 

překážky, které před nás rok 2012 postaví. A předem 

vám za to také již nyní upřímně děkuji.

S úctou Jaroslav Richter

Rozloučení s létem
aneb

Huntovický Woodstock

konané dne 10. září 2011 na chomutovické návsi

I když dávno odlétlo z pampelišek chmýří,

skvělou náladou to vždy na návsi hýří.

Přestože bylo již podzimní září,

krásné počasí vládlo navzdory kalendáři.

Jakmile zazněl hudby hlas,

pak nastal ten báječný čas.

Písničky ty umějí rozveselit,

i voda v rybníku se začne tetelit.

Pivo bylo jako křen,

malinovka chutnala dětem všem.

Dobrá bašta, panák k tomu 

nikomu se nechce domů.

Všichni šli až za svitu měsíce,

na 6. ročník se těší Chomutovice.
(příznivci místní kultury)

Loňský rok je sice již minulostí, některé jeho 

dozvuky se nám však stále připomínají.

Je milé, že vzpomínky některých 

místních občanů se vracejí i k loňské akci 

Rozloučení s létem. 

Důkazem, jsou i verše, které se přes 

Sbor dobrovolných hasičů dostaly 

až do redakce našeho zpravodaje.
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Obecní úřad informuje
Rozpočet obce Popovičky na rok 2012

PŘÍJMY Částka 2012
Daň z příjmů fyzických osob ze závislé činnosti 370 000.00 Kč

Daň z příjmů fyzických osob ze samostatné výdělečné činnosti 720 000.00 Kč

Daň z příjmů fyzických osob z kapitálových výnosů 30 000.00 Kč

Daň z příjmů právnických osob 0.00 Kč

Daň z příjmů právnických osob za obce 60 000.00 Kč

Daň z přidané hodnoty 750 000.00 Kč

Odvody za odnětí zemědělské půdy 0.00 Kč

Poplatek za likvidaci komunálního odpadu 340 000.00 Kč

Poplatek ze psů 11 400.00 Kč

Poplatek za provozovaný výherní hrací přístroj 20 000.00 Kč

Odvod z výtěžku provozování loterií 0.00 Kč

Správní poplatky 20 000.00 Kč

Daň z nemovitosti 342 000.00 Kč

Příjmy z prodeje zboží – popelnice, pytle na TKO 3 000.00 Kč

Příjmy z úroků 23 000.00 Kč

Příjmy z úhrad dobývacího prostoru a z vydobytých nerostů 100 000.00 Kč

Příjmy z lomu 500 000.00 Kč

Platby daní a poplatků st. Rozpočtu 72 000.00 Kč

CELKEM PŘÍJMY 3 361 400.00 Kč
  

FINANČNÍ PROSTŘEDKY Z MINULÝCH LET 5 558 414.42 Kč
  

VÝDAJE  

Silnice – oprava silnic 50 000.00 Kč

Silnice – zimní údržba – práce 75 000.00 Kč

Silnice – zimní údržba – materiál 75 000.00 Kč

Pozemní komunikace – chodníky, parkoviště, stezky 30 000.00 Kč

Provoz veřejné silniční dopravy – autobus. doprava 20 000.00 Kč

Ostatní záležitosti v silniční dopravě – dopravní značení 30 000.00 Kč

Pitná voda – realizace z vlastních zdrojů 780 000.00 Kč

Pitná voda – výkup pozemku 909 200.00 Kč

Pitná voda – elektrická energie 6 500.00 Kč

Neinvestiční náklady obcím 300 000.00 Kč

Ostatní záležitosti kultury – Lávka, Posezení, Karneval, koncert 55 000.00 Kč

Využití volného času dětí a mládeže – hřiště 5 000.00 Kč

Veřejné osvětlení 155 000.00 Kč

Pohřebnictví 50 000.00 Kč

Pohřebnictví – elektrická energie 0.00 Kč

Sběr a svoz nebezpečných odpadů 50 000.00 Kč

Sběr a svoz komunálních odpadů 223 000.00 Kč

Sběr tříděného odpadu 140 000.00 Kč

Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň 100 000.00 Kč

Požární ochrana – dobrovolná část 100 000.00 Kč

ZASTUPITELSTVO

Zastupitelstva obcí – platy 100 000.00 Kč

Zastupitelstva obcí – cestovné 0.00 Kč

Zastupitelstva obcí – školení, vzdělávání 0.00 Kč

ČINNOST MÍSTNÍ SPRÁVY

 – dohody o provedení práce a pracovní činnosti 60 000.00 Kč

 – sociální pojištění (DPČ) 15 000.00 Kč

 – veřejné zdravotní pojištění (DPČ) 4 500.00 Kč

 – výdaje na knihy, účební pomůcky 5 000.00 Kč

 – drobný hmotný dlouhodobý majetek 10 000.00 Kč

 – nákup jiného materiálu 50 000.00 Kč

 – plyn 40 000.00 Kč

 – elektrická energie úřad 25 000.00 Kč

 – služby pošt 5 000.00 Kč

 – telefonní poplatky 30 000.00 Kč

 – pojištění majetku 8 000.00 Kč

 – bankovní poplatky 10 000.00 Kč

 – právní služby 30 000.00 Kč

 – školení a vzdělávání (DPČ) 5 000.00 Kč

 – služby (servis počítačů, správa serveru, SMiS zprávy,…) 220 000.00 Kč

 – výdaje na nákup softwaru a počítačů 20 000.00 Kč

 – cestovné – DPČ 0.00 Kč

 – náklady na reprezentaci 5 000.00 Kč

 – věcné dary 10 000.00 Kč

 – platby daní a poplatků st. rozpočtu 72 000.00 Kč

Obecné výdaje z fi nančních operací – poplatky banky 10 000.00 Kč

Závazky z minulých let – místní komunikace 0.00 Kč

CELKEM VÝDAJE 3 888 200.00 Kč
SCHODEK ROZPOČTU 526 800.00 Kč

Hospodářskou činnost obec Popovičky nerozpočtuje

Schodek rozpočtu bude kryt z fi nančních prostředků z minulých let

Obecní rozpočet 
pro rok 2012

Při sestavování obecního rozpočtu 

byli zastupitelé na straně výda-

jů značně limitováni projektem 

„Prameniště“, což se odrazilo 

například i při diskuzi ohledně 

výše místních poplatků. Základní 

stavební kameny, se kterými byl 

obecní rozpočet sestavován, však 

zůstaly zachovány.

Víme, že věcí, kterým bychom se 

měli věnovat, je mnohem více. 

Pro tento rok si však obec musela 

stanovit jasné priority. O dalších 

projektech hodláme však společně 

diskutovat a případně na nich začne-

me také pracovat, aniž by to výrazně 

zatížilo obecní pokladnu.

Priority roku 2012

–  realizace projektu „Prameniště“

–  udržení příspěvků obce svým 

občanům 

–  udržení stávajících služeb v obci 

(veřejné osvětlení, péče o veřejná 

prostranství, infrastruktura)

–  vytváření dlouhodobých rezerv pro 

rekonstrukci stávající kanalizační 

a vodovodní sítě

Velkou zátěží, s níž se obec musí 

vypořádat, je však vysoký podíl 

občanů, kteří žijí ve zdejších ka-

tastrech, ale nejsou tady trvale 

hlášeni k pobytu. Tito obyvatelé plně 

využívají veškerou obecní infrastruk-

turu i služby, nicméně do obecního 

rozpočtu nikterak nepřispívají. Na zá-

kladě platné legislativy stát pak naší 

obci v jejich případě přiznává pouze 

minimální, či spíše vůbec žádné 

fi nanční položky. 

Snahou zastupitelů tedy bude stano-

vit takové podmínky i pobídky, které 

by tyto občany dostatečně motivo-

valy k přihlášení k trvalému pobytu 

v místě, kde skutečně žijí.



4

Obecní úřad informuje
Změna úředních hodin 
na MÚ v Říčanech

S účinností od 2. ledna 2012 se 

změnily úřední hodiny na ně-

kterých pracovištích Městského 

úřadu v Říčanech. 

Změna se týká úředních hodin re-

gistru vozidel a řidičských průkazů, 

cestovních dokladů a občanských 

průkazů v budově F na Komenské-

ho náměstí a podatelny, pokladny 

a pracoviště CzechPOINTu ve stej-

né budově. 

Úřední hodiny ostatních pracovišť 

zůstávají nezměněné a jejich přehled 

naleznete na stránce: http://info.

ricany.cz/mesto/mestsky-urad-v-rica-

nech 

Říčanští úředníci věří, že lidé budou 

s úpravou spokojeni. Prodloužením 

pracovní doby ve čtvrtek se snažili 

vyjít vstříc především pracujícím 

občanům, kteří by si jinak museli 

brát pro vyřizování svých úředních 

záležitostí volno.

Úřední hodiny

Registr vozidel a řidičských prů-

kazů, cestovních dokladů a ob-

čanských průkazů:

Dovozy, stavby a přestavby vozidel 

– pondělí + středa 

Úřední hodiny

Pondělí 7.30 – 12.00, 12.30 – 17.00

Úterý 7.30 – 12.00

Středa 7.30 – 12.00, 12.30 – 17.00

Čtvrtek 15.00 – 20.00

Pátek x

Místní poplatky v roce 2012

S ohledem na potřebu sestavení re-

álného obecního rozpočtu i náročné 

investice, zejména projekt „Prameni-

ště“, byla obec nucena přijmout pro 

rok 2012 řadu úsporných opatření. 

Některé místní poplatky bylo nezbytné 

upravit i s ohledem na navýšení cen od 

dodavatelů služeb – odvoz komunálního 

odpadu společností ASA, poplatky ČEZ, 

provoz ČOV, jenž pro nás řeší třetí sub-

jekt, a mnohé další. 

Zvýšení cen se bude obec snažit ma-

ximálně kompenzovat trvale hlášeným 

obyvatelům formou příspěvků. Bude 

jim i nadále v roce 2012 přispívat na 

svoz komunálního a tříděného odpadu 

částkou ve výši cca 100 tisíc korun, 

na stočné přispěje 200 tisíci korunami 

a za umístění dětí v mateřských školách 

zaplatí za rodiče přibližně 300 tisíc korun.

Základní přehled místních poplatků:

Stočné

51,- Kč/m3 (uváděno informativně, cena ještě nebyla pevně stanovena, 

předpokládaný příspěvek obce bude činit 15 Kč/m3)

Komunální odpad

Svoz 1x týdně 5 000 Kč 

příspěvek trvale hlášeným obyvatelům 2 500 Kč

Svoz 1x za 2 týdny 3 600 Kč 

příspěvek trvale hlášeným obyvatelům 1 800 Kč

Poplatek za psa 200 Kč

Podatelna, CzechPOINT 

a pokladna v budově F

Úřední hodiny

Pondělí 7.00 – 12.00, 12.30 – 17.00

Úterý 7.00 – 12.00, 12.30 – 15.00

Středa 7.00 – 12.00, 12.30 – 17.00

Čtvrtek 8.30 – 13.30, 14.00 – 20.00

Pátek 8.30 – 11.00

Vážení spoluobčané,

dovoluji si vás touto cestou informovat 

o okolnostech stanovení poplatků obce 

Popovičky na rok 2012, kde dochází 

k meziročnímu navýšení především 

u svozu komunálního odpadu a stočného. 

Důvody, proč se obec rozhodla k těmto 

krokům uchýlit, jsou velice jednoduché:

–  obec v tomto roce plánuje investici 

cca 9 mil. korun do projektu pitné vody 

a snaží se hospodařit s vyrovnaným 

rozpočtem a minimálním zatížením 

rozpočtu do let budoucích

–  je zaváděno vytváření rezerv na 

kanalizační a vodovodní infrastrukturu 

(zjednodušeně lze říci, že obec spoří 

pro strategické účely tak, aby v pří-

padě krizové situace nebo potřeby 

obnovy infrastruktury byla schopna 

potřebných úkonů)

–  snažíme se redukovat fi nanční dotaci 

obce do jednotlivých oblastí za před-

pokladu, že budeme i nadále výrazně 

zvýhodňovat trvale hlášené občany

–  předpokládaný pokles příjmů z kapitol 

státního rozpočtu ve 2012

Obec však i nadále bude na jednotlivé 

oblasti správy přispívat. Například komu-

nální odpad fi nancujeme částkou cca 

100.000 Kč ročně a stočně částkou cca 

200.000 Kč ročně. Navýšení poplatků 

tak neznamená vyšší příjem do obecní 

pokladny, nýbrž redukci fi nančního 

příspěvku obce.

Snažíme se porozumět vašim potřebám 

a směřovat rozhodnutí obce tak, aby 

jejich dopad pro vás měl maximální 

efekt. Navyšování místních poplatků 

v tomto rozsahu neděláme rádi a bylo 

až poslední variantou, jakým způsobem 

částečně eliminovat hrozbu dopadu na 

kvalitu života v našich obcích a vypo-

řádat se se situací, kterou v roce 2012 

očekáváme.

Veškeré dodatečné prostředky, které 

obec získá, ať již snížením fi nančních 

dotací nebo díky doposud mírné zimě, 

budou směřovány do projektu pitné 

vody. Jeho realizace je nyní pro obec 

prioritní a zde vidíme nejvyšší přínos 

pro vás, naše občany.

Pokud bych si v oblasti úspor mohl 

dovolit srovnání s jinými obcemi, naše 

opatření stále patří do kategorie „jem-

ných“ prostředků. Některé i podstatně 

větší obce než Popovičky a Chomuto-

vice na Slovensku již například omezují 

v nočních hodinách funkčnost veřejného 

osvětlení. Toto je však poslední cesta, 

kterou bychom chtěli generovat doda-

tečné úspory.

Naším zájmem je hospodařit vyrovnaně 

s maximální podporou občanů.

V případě další diskuse, neboť toto téma 

je více než obsáhlé, jsem připraven vám 

podat další a hlubší podněty o současné 

situaci ať již písemnou formou, nebo 

v přímé diskuzi na zastupitelstvu.

S úctou

Jaroslav Richter
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Projekt prameniště 
pokračuje zdárně

Snahu o zajištění dostatečné-

ho množství pitné vody pro 

občany Popoviček, Chomutovic 

a Nebřenic zastupitelé nevzdali 

ani poté, co loni obec neuspěla 

s žádostí o dotaci u Středočeské-

ho kraje. V současné době jsou 

již vyřešeny veškeré legislativ-

ní i administrativní náležitosti 

potřebné pro vlastní realizaci 

projektu.

Obec má uzavřeny smlouvy zajiš-

ťující dodávku stavby i vlastnictví 

dotčených pozemků a probíhá 

závěrečné jednání o konkrétní po-

době fi nancování. Na jaře by tak nic 

nemělo bránit i vlastnímu zahájení 

dlouho očekávaného projektu, který 

by mohl již koncem letošního léta 

plně uspokojit současné potřeby 

obce v oblasti množství i kvality 

pitné vody. 

Díky opakovanému výběrovému 

řízení v tomto případě obec ušetřila 

přibližně dva milióny korun a tře-

baže zde došlo k ročnímu posunu 

celého projektu, shledáváme toto 

rozhodnutí z pohledu svědomitého 

hospodaření za správné.

Navržené řešení přináší dále abso-

lutní nezávislost na alternativních 

zdrojích (například na přivaděči ze 

Želivky nebo na uvažovaném pro-

jektu v Nebřenicích).

Vedení obce pochopitelně i nadále 

usiluje o získání fi nančních pro-

středků z dotačních titulů Středo-

českého kraje.

Strmá ulice je bez světla 
i zimní údržby

Ne zcela obvyklým způsobem 

museli zastupitelé v závěru loň-

ského roku řešit vleklé nejasnosti 

ohledně služby veřejného osvět-

lení a údržby komunikace ve 

Strmé ulici v Chomutovicích.

Vzhledem k tomu, že se majitelé 

dotčených pozemků ani po poslední 

výzvě (k 31. 10. 2011) nedohodli 

na jejich převodu do majetku obce, 

obecní úřad ani jednu z těchto 

služeb v této lokalitě již nezajišťuje 

a negarantuje. 

Ve smyslu zákona se totiž jedná 

o soukromé pozemky, kde obci 

zajišťování takových služeb nepří-

sluší. Dodávka elektřiny pro veřejné 

osvětlení i zimní údržba komunikace 

zde tedy musela být ukončena.

Obecní úřad se snažil složitou situaci 

se všemi majiteli pozemků opakova-

ně řešit již v minulosti. Žádné jednání 

však nevedlo ke zdárnému řešení. 

V ulici K Návsi, kde byla situace 

obdobná, k dohodě s vlastníky po-

zemků došlo a veškeré služby zde 

bude tedy obec i nadále zajišťovat 

v plném rozsahu.

Poplatky za svoz odpadu

Vzhledem ke stále se zvyšujícím 

částkám, které je nucena hradit 

za svoz komunálního odpadu 

v Popovičkách, Nebřenicích 

a Chomutovicích obec ze svého 

rozpočtu, rozhodli zastupitelé již 

v závěru loňského roku o nové 

výši poplatků pro domácnosti. 

Plátcem tohoto poplatku je vlast-

ník každé nemovitosti, kde vzni-

ká komunální odpad.

Nový poplatek lze do 29. února to-

hoto roku uhradit v hotovosti přímo 

na obecním úřadě, kde jsou v úřed-

ních hodinách (úterý 19.00 – 21.00)

k vyzvednutí také nové známky 

(po zaplacení poplatku).

V posledních letech dotuje obec 

vyvážení tříděného odpadu částkou 

cca 100 tisíc korun, což je v rozpočtu 

velmi významná částka. Na jejím 

snížení se přitom může podílet každý 

občan, pokud bude domovní odpad 

důsledně třídit. 

Naše obec spolupracuje se spo-

lečností EKO-KOM a na základě 

Smlouvy o zajištění zpětného 

odběru a využití odpadů z obalů 

získává zpět část vynaložených fi -

nancí dle dosažených výsledků ve 

sběru jednotlivých komodit. Čím 

vyšší je podíl vytříděného odpadu 

na jednoho občana, tím je vyšší 

je bonusová složka odměny.

Kontejnery pro tříděný odpad, které 

jsou přistavené v různých částech 

obce, jsou určeny pouze pro běžné 

množství odpadů z domácností. 

Obecní úřad informuje

Stávající známka z roku 2011 

platí do konce února 2012 

a dovolujeme si upozornit, 

že popelnice, na nichž nebude 

po tomto datu vylepena nová 

známka, nebudou vyváženy!
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V případě jednorázově zvýšené 

produkce některého separovaného 

odpadu (plastové obaly od staveb-

ního materiálu, výměna většího 

množství materiálu v domácnosti 

atd.) si mohou občané zakoupit pyt-

le na papír, plasty, sklo a případně 

také na komunální odpad na obec-

ním úřadě.

Objížďky kvůli opravě silnice 

Již na podzim loňského roku zahá-

jila stavební společnost ČNES do-

pravní stavby u Velkých Popovic 

práce na rekonstrukci a částečném 

rozšíření komunikace II/107. 

Vzhledem k tomu, že se oprava 

bude týkat celého úseku komunika-

ce od dálnice D1 až po křižovatku 

s Masarykovou ulicí ve Velkých Po-

povicích, budou jí provázet mnohá 

dopravní opatření včetně objížděk.

První etapa prací s částečnou 

uzavírkou, kde je provoz sveden 

do jednoho jízdního pruhu a řízen 

semafory, bude trvat zhruba 6 mě-

síců a stavbaři počítají s tím, že zde 

budou pracovat celou zimu. V této 

fázi se jedná o zemní práce na rozší-

ření vozovky o jeden stoupací pruh 

a vybudování gabionové zárubní 

stěny. 

Druhá etapa si však již vyžádá úplnou 

uzavírku silnice. Měla by být zaháje-

na již na jaře a potrvá přibližně dva 

a půl měsíce. V rámci této etapy 

bude kompletně vyměněn asfaltový 

povrch na celé komunikaci a v les-

ním úseku bude vybudován rámový 

propustek. Objízdné trasy budou 

pro osobní a autobusovou dopravu 

vedeny přes obec Velké Popovice 

směrem na Kunice. Nákladní dopra-

va bude odkloněna směrem na Jese-

nici na dálniční okruh.

Závěrečná etapa rekonstrukce bude 

trvat asi dva až tři týdny a bude se 

týkat zejména dokončovacích prací, 

fi nální úpravy terénu a výsadby nové 

zeleně, dopravního značení a osa-

zení svodidel. Veškeré tyto práce 

již budou prováděny za částečného 

provozu na nové komunikaci. 

Středočeský kraj, který je majitelem 

komunikace a tudíž také investo-

rem projektu, garantuje, že veškeré 

práce budou dokončeny nejpozději 

do 14. června 2012.

Nový most v provozu

O několik dnů dříve zprovoznilo 

Ředitelství silnic a dálnic v sobo-

tu 10. prosince most do Říčan na 

silnici II/101 přes dálnici D1. Nový 

most nahradil původní mostní 

konstrukci, kterou bylo nutné 

odstranit v souvislosti s dokon-

čovacími pracemi na křižovatce 

dálnice D1 a Pražského okruhu, 

jež probíhaly od loňského jara. 

Výstavba nového mostu trvala 

celkem 8 a půl měsíce a vyžádala 

si řadu dopravních omezení včetně 

provizorních objízdných tras. Ty, ze-

jména ve směru z Prahy do Říčan, 

značně komplikovaly dopravu a pro 

obce ležící na objízdných trasách 

představovaly enormní zátěž.

Nový most je výrazně delší, oproti 

původním šesti jízdním pruhům 

dálnice D1 vede nejen přes dálnici, 

ale také přes kolektorové vozovky, 

které spojují dálnici D1 s Pražským 

okruhem a silnicí II/101. Celkem 

tak vede před 10 jízdních pruhů. 

Úprava křižovatky dálnice D1 

a Pražského okruhu bude pokračo-

vat i v tomto roce stavbou dalších 

dvou nadjezdů nad dálnicí, pro něž 

jsou již připraveny pilíře. Jeden 

z mostů bude sloužit pro připojení 

plánovaného úseku okruhu mezi 

Běchovicemi a dálnicí D1, druhý 

most bude využit pro převedení 

dopravy z dálnice D1 ve směru na 

již provozovanou část Pražského 

okruhu a nahradí současné provi-

zorium, které není zcela vyhovující 

směrově ani výškově.

V pondělí 13. února v době 

od 8.00 do 9.30 dojde v Popo-

vičkách v lokalitě Na Skalce 

k přerušení dodávky elektřiny. 

Distributor, společnost ČEZ, 

zde bude v této době provádět 

nezbytné opravy na rozvodné 

síti. V této souvislosti upozor-

ňuje všechny odběratele, že 

z hlediska bezpečnosti je nut-

no zařízení distribuční sousta-

vy považovat i v době odstáv-

ky za zařízení pod napětím.

S případnými dotazy se ob-

racejte na zákaznickou linku 

ČEZ (tel. číslo 840 840 840).

Odstávka elektřiny 

Obecní úřad informuje
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Nebřenické setkání 
s přírodou i historií

Zajímavý, poučný a hlavně příjem-

ný program pro sváteční odpoled-

ne nabídla 28. září loňského roku 

obyvatelům našich obcí společ-

nost Arendon, která v rámci svého 

rozvojového projektu opravuje 

také zámecký areál v Nebřenicích. 

Všichni, kdo měli zájem, se mohli 

přijít podívat, jak se po letech 

znovu dostává „do lepší kondice“ 

nejen dlouho chátrající klasicistní 

zámeček, ale především přírodní 

park, který jej obklopuje. 

Vzhledem k tomu, že plánované 

přírodovědné vycházce mimořádně 

přálo i počasí, které připomínalo babí 

léto, přišlo a přijelo se do Nebřenic 

podívat víc než padesát dětí i do-

spělých. Mnozí se rozhodli pojmout 

vycházku jako rodinnou akci a určitě 

nelitovali. Již samotné přivítání se 

neslo ve svátečním duchu.

Postarali se o to především myslivci 

z místního sdružení Družba, kteří 

předvedli nejen některé ze svých 

nádherných loveckých psů, ale 

zaznělo i několik fanfár, jimiž je po 

staletí, například při honech, tradič-

ně vzdáván hold přírodě. 

Právě o ní stručně pohovořil i před-

seda mysliveckého sdružení Josef 

Černý, který, podobně jako jeho další 

kolegové, tráví v okolních lesích 

většinu svého volného času a zdejší 

přírodu i zvěř víc než důvěrně zná. 

Ještě jednou také při této příležitosti 

poděkoval dětem z Popoviček a Cho-

mutovic za krásně malované budky, 

které loni na jaře vyrobily pro ptactvo 

v nebřenické oboře. Ostatně mnohá 

ptačí sídla pak mohli při procházce 

návštěvníci vidět přímo na stromech.

Ještě před procházkou představil 

zástupce společnosti Arendon pan 

Ivo Reichelt také dalšího znalce 

místní fl óry, inženýra Jiřího Šindelá-

ře z ateliéru zahradní a krajinářské 

architektury PROPARK. Ta má na 

starosti nejen revitalizaci původního 

historického parku, ale měla by se 

postarat i o jeho přirozené propoje-

ní s okolní krajinou. Hned po jeho 

prvních slovech bylo jasné, že se 

návštěvníci během vycházky dozvě-

dí mnoho zajímavého o parku jako 

takovém i o dřevinách, které jsou 

zde typické či naopak unikátní. 

Kdo měl pocit, že je pěší procházka 

k Černé tůni a zpět nad jeho síly, 

mohl se s historií nebřenického 

zámečku, parku i o záměrech inves-

tora dozvědět alespoň to hlavní na 

několika velkoplošných informač-

ních panelech, které byly nainstalo-

vány přímo v zámeckém dvoře. 

Po návratu z přírodovědné exkurze 

čekalo návštěvníky nejen chutné ob-

čerstvení, ale i malý vědomostní kvíz. 

Byl sice určen především dětem, ale 

proti vzájemné nápovědě organizá-

toři nic nenamítali, takže na otázky 

mohly odpovídat i celé rodiny. Sladká 

odměna v podobě sklenic s prvním 

stočeným medem z nových zámec-

kých úlů však patřila hlavně dětem. 

Těm se v závěru postarala o program 

také sama příroda. Z mohutných 

kaštanů na zámeckém dvoře totiž 

koncem loňského října padalo tolik 

kaštanů, že byla škoda toho nevyu-

žít. Díky pilným sběračům se rychle 

plnily všechny připravené pytle 

a z nebřenického setkání tak nako-

nec měly radost nejen děti, které 

sbírání kaštanů úžasně bavilo, ale 

také lesní zvěř. Kaštany z Nebřenic 

dostávala v zimě na přilepšenou 

od myslivců. 

I tím se symbolicky naplnila myš-

lenka, s níž společnost Arendon od 

počátku přistupuje k nebřenickému 

projektu – uvést v soulad přírodu 

a život lidí, navázat na místní tradici 

a obohatit přírodní i kulturní dědictví 

této lokality. 

Ze života spolků a sdružení
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Ze života spolků a sdružení
Večer plný lampiónů

Na první listopadovou sobotu 

se určitě těšila řada místních 

dětí i jejich rodičů a prarodičů. 

Právě 5. listopadu 2011 se totiž 

s úderem páté hodiny odpolední 

rozsvítila chomutovická ná-

ves světýlky desítek lampiónů. 

Některé byly dokonce vlastní 

výroby, takže bylo zřejmé, že na 

lampiónový průvod se mnohde 

připravovali dlouho dopředu. 

Účast byla skutečně hojná a svě-

týlka v lampiónech byla připra-

vena posvítit dětem na poměrně 

dlouhou cestu. 

Trasa průvodu vedla z chomutovic-

ké návsi nejprve směrem k hlavní 

silnici po ulici K Návsi. Pak se děti 

vracely zpět do centra obce Strmou 

ulicí a okolo obecního úřadu pokra-

čovaly směrem na Stádla a přes 

louku došly až do starých Popovi-

ček ke kostelu. Ani tam však ještě 

světelný had svou pouť neskončil. 

Průvod byl ofi ciálně ukončen až 

před restaurací U Lojzíka, takže 

mnoha účastníkům přišlo vhod 

malé občerstvení. To ocenili děti 

i dospělí.

Světýlka lampiónů však mnohé 

děti doprovázela i na cestě domů, 

kam se vracely se spoustou 

nevšedních zážitků. Nachozené 

kilometry tedy nikdo ani v nejmen-

ším nepočítal.

Předvánoční gruntování 
v obci a okolí

V sobotu 19. listopadu se míst-

ní hasiči pustili do generálního 

předvánočního úklidu obce. 

Podobně jako v předchozích le-

tech se věnovali především návsi 

v Chomutovicích, hlavní Hun-

tovické ulici a prostranství pod 

kostelem v Popovičkách a okolí 

hřbitova.

Tentokrát si museli poradit s obrov-

ským množstvím spadaného listí. 

Oproti jiným rokům ho bylo pod-

statně víc. Dost možná s ohledem 

na deštivé a poměrně chladné léto, 

které přálo vegetaci.

Podobně jako při jarním úklidu se 

dobrovolní hasiči zaměřili také na 

úklid podél cest do Nebřenic (až 

dolů pod Skalku) a směrem na 

Herink. Množství odpadků, na které 

i tentokrát narazili, jim poněkud 

pokazilo náladu. „Příkopy podél 

těchto cest uklízíme pravidelně 

dvakrát ročně. Je až k neuvěření, 

jaký nepořádek jsou zde lidé schop-

ní udělat. Přitom jde o odpad, který 

mohou odnést do kontejnerů na tří-

děný odpad, případně do sběrného 

dvora. Opravdu nechápu, z jakého 

důvodu takhle ničí přírodu. Nepo-

řádek je jen velmi mírné označení 

toho, co jsme uklidili,“ neodpustila 

si poznamenat na adresu bezohled-

ných vandalů kulturní referentka 

místních hasičů.

V pozdním odpoledni stačili ještě 

hasiči před příchodem tmy opra-

vit hlavní součásti betlému, který 

i v roce 2011 ozdobil chomutovic-

kou náves. Oproti předchozím ro-

kům jeho podobu tentokrát značně 

vylepšili. „Uvažovali jsme o tom, 

jak bychom si každoroční instalaci 

betlému aspoň trochu usnadnili. 

Prozatím byla vždy každá ze sla-

měných fi gur zcela originální. Pro 

lidské postavy jsme tedy zakoupili 

plastové komponenty těl a poly-

styrénové hlavy, takže příprava je 

skutečně podstatně jednodušší 

a taky rychlejší,“ vysvětlila Jana 

Švehlová. Na originalitě a svébyt-

nosti však chomutovický betlém 

nijak neutrpěl.

S ohledem na velmi chladné počasí 

však další práci spojenou s výrobou 



9

Ze života spolků a sdružení
postav a vlastní instalaci odložili 

hasiči na další den, kdy chtěli vedle 

betlému usadit i stříbrný smrk, který 

se rozhodla obci věnovat ze své 

zahrady paní Aronová.

Ten bohužel fi nální práci na vánoční 

scenérii nakonec poněkud zkom-

plikoval. Ukázalo se, že strom je 

již značně seschlý. Při kácení se 

rozlomil na několik částí a bylo třeba 

hledat náhradu. 

Advent k nám loni
vstoupil opravdu důstojně

V neděli 27. listopadu přivíta-

la chomutovická náves dobu 

adventu skutečně v plné parádě. 

Vedle betlému, který zde hasiči 

připravili již s patřičným před-

stihem se díky nim „do gala“ 

oblékl i krásný vánoční smrk.

Jeho dominantou byly zlaté a červe-

né efektně velké ozdoby. Jejich krá-

su večer ještě umocňovaly odlesky 

rozsvícených světelných řetězů.

Není divu, že se na chomutovickou 

náves řada místních obyvatel i ná-

vštěvníků vydala i s fotoaparátem. 

Momentka s jezulátkem či andělem 

patřila k cenným suvenýrům.

Hasiči se postarali i o výzdobu 

rostlého vánočního stromu na návsi 

v Popovičkách. I ten dával již zdale-

ka na vědomí, že je doba adventní, 

kterou by měl každý prožívat nejen 

ve shonu typickém pro moderní 

věk. Vždyť pro naše předky byl 

advent dobou zklidnění, rozjímání 

a očekávání příchodu jednoho z nej-

větších svátků v roce.

Vydařená mikulášská 
obchůzka

Také loni chodil 5. prosince v na-

šich obcích Mikuláš v doprovo-

du anděla i dvou starších čertů 

a dvou mladších čertovských 

učedníků. 

Místostarostu Marka Kubra díky do-

konalému kostýmu a masce v mno-

ha domácnostech málem nepoznali 

ani dospělí, kteří nešetřili chválou na 

adresu důstojného Mikuláše i jeho 

pomocníků.

V některých dětech byla sice možná 

chvíli malá dušička. Díky dárkům, 

které mikulášská družina hojně nadě-

lovala, byla ale všechna úzkost i slzy 

rychle ty tam a děti se předháněly, 

kdo se před Mikulášem lépe předve-

de s říkankou nebo písničkou. 

Zejména v domácnostech s malými 

dětmi udělala mikulášská návštěva 

hodně radosti. Věřme, že tato tradi-

ce vydrží a za rok se můžeme těšit 

na podobný zážitek.

Sousedské posezení

Již podeváté se 10. prosince 2011 

konalo v restauraci u Lojzíka 

Sousedského posezení. 

Díky členům SDH Popovičky se sál 

restaurace změnil téměř k nepozná-

ní – na stolech byla nejen krásná 

vánoční výzdoba, ale také svícny 

a spousta vánočního cukroví.

O zábavu se postarali zástupci 

obce, kteří pro Sousedské pose-

zení připravili malý tipovací kvíz 

a netradičně pojali i své působení 

na tanečním parketu. O tanec se 

starostou či dalšími zastupiteli 

a místními hasiči se mohl ve spe-

ciální volence ucházet pouze ten, 

kdo si jej zaplatil. 

K tanci i poslechu hrála Kapela 

pod altánem z nedalekých Modletic, 

která dokázala vytvořit opravdu 

skvělou atmosféru. Za to jí patří 

i dodatečně velký dík. 

Poděkování patří i společnosti 

Arendon, která Sousedské posezení 

podpořila formou věcných darů 

do tomboly. 

Jedinou vadou na kráse byla, po-

dobně jako v předchozích letech, 

poměrně malá účast. Snad se to 

v roce 2012 změní. Je to nejen krás-

ná akce, ale také skvělá příležitost 

jak utužit sousedské a přátelské 

vztahy.
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K sousedskému setkání byla loni 

šance ještě 17. prosince při ad-

ventním odpoledni u vánočního 

stromu v Chomutovicích. Záměr 

organizátorů však na poslední chvíli 

téměř překazilo počasí. Silný vítr 

o den dříve poničil nejen vánoční 

výzdobu, ale i samotný betlém. 

Hasiči a hlavně rodina Kubrových 

si tak zcela neplánovaně užila ještě 

jednu brigádu. Plným právem tak 

od svých sousedů během setkání 

slyšeli mnohá slova chvály.

Také při tomto setkání nechyběla po-

hoda. Na ochutnání zde bylo domácí 

vánoční cukroví, chlebíčky a vhod 

přišel především horký punč a čaj. 

K pravé vánoční atmosféře tak chy-

běl pouze sníh.

Hasiči naskočili do roku 
2012 svižně

V první pátek roku 2012 se místní 

hasiči sešli na výroční valné 

hromadě sboru, které se tradič-

ně účastní členové starší 18 let 

a hosté z okolních dobrovolných 

sborů i zástupci hasičů z okresu 

Praha-východ. Na schůzi pocho-

pitelně nechyběli ani zástupci 

obce, kterou reprezentoval pan 

starosta Jaroslav Richter a mís-

tostarosta Marek Kubr.

Program výroční valné hromady 

zahájil starosta hasičů pan Jiří Hrdi-

na, který přivítal všechny přítomné 

členy a hosty. Druhým bodem 

programu byla zpráva o činnosti 

za uplynulý rok, kterou přednesl jed-

natel sboru pan Michal Štěpánek, 

dále následovala zpráva o fi nančním 

hospodaření tlumočená panem 

Miroslavem Švehlou. 

Místostarosta sboru pan Tomáš 

Hloušek pak všechny přítomné 

seznámil s plánem činnosti na 

letošní rok. Jedná se především 

o účast SDH na soutěžích (Čelá-

kovice, Modletice, Křížkový Újez-

dec, Průhonice, Radějovice, prak-

tické cvičení Floriánek a další), 

dále o pomoc obci při pořádání 

kulturních akcí (karneval, Dětský 

den, Huntovický nohejbálek, 

Sousedská zábava), brigády, tré-

ninky a také zajištění vlastní ha-

sičské soutěže Huntovický útok, 

která se letos koná 9. června 

u rybníka ve Struhách.

V závěru výročního jednání ocenili 

hasiči práci svých dlouholetých kole-

gů pana Zdeňka Pikeše a pan Zdeň-

ka Stoklasy st., kteří v loňském roce 

oslavili významné životní jubileum. 

Za rovných padesát let práce ve 

sboru získal pan Pikeš také věrnost-

ní odznak.

Oběma zasloužilým členům Sboru 

dobrovolných hasičů Popovičky 

přejeme i touto cestou hodně 

zdraví, pohody i eleánu, kterého 

mají stále na rozdávání.

SDH Popovičky

Ze života spolků a sdružení
Plánované akce SDH Popovičky (společně s OÚ)

10. 3. 2012 Karneval pro děti (15.00–17.00)

Karneval pro dospělé (20.00)

Restaurace U Lojzíka – Popovičky 

26. 5. 2012 Dětský den na chomutovické návsi

9. 6. 2012 Soutěž SDH Huntovický útok 

1. 9. 2012 Huntovický nohejbálek

28. 9. 2012 Rozloučení s létem na chomutovické návsi 

(termín stále v jednání)

15. 12. 2012 „Sousedská“ (adventní komunitní setkání)

Schůze SDH Popovičky

3. 2. 2012 – Pravidelná schůze – od 19.00 obecní úřad 

2. 3. 2012 – Pravidelná schůze – od 19.00 obecní úřad 

6. 4. 2012 – Pravidelná schůze – od 19.00 obecní úřad 

4. 5. 2012 – Pravidelná schůze – od 19.00 obecní úřad



DETSKÝ KARNEVALDETSKÝ KARNEVAL
Obecní úřad Popovičky a místní Sbor dobrovolných hasičů srdečně 
zvou děti i dospělé na další z tradičních dětských karnevalů.

Velký rej masek se ve velkém sále restaurace 

U Lojzíka koná 10. března od 15.00 do 17.00 hodin.

Připraveny budou nejrůznější soutěže, diskotéka 
i drobné dárky pro všechny příchozí v maskách. 

Těšíme se na vás!

Tečka do diáře

Sbor dobrovolných hasičů Popovičky srdečně zve na tradiční

KARNEVAL PRO DOSPĚLÉ, 
který se koná ve velkém sále restaurace

U Lojzíka 10. března od 20 hodin.

Návštěvníci se mohou těšit na dobrou 
zábavu a spoustu legrace. 

K poslechu i tanci bude hrát 
modletická Kapela pod altánem.

Pro nejoriginálnější masky budou 

připraveny zajímavé ceny.

Vstupné: 80 Kč
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Rozloučení 
s mysliveckou sezónou

Poslední hon loňské sezóny pojali 

v sobotu 17. prosince členové 

mysliveckého sdružení Družba, 

k němuž patří i ti z Popoviček, 

Chomutovic a Nebřenic, tak, jak 

velí myslivecká tradice. Se všemi 

poctami ulovené zvěři i lesu a za 

zvuku fanfár i štěkotu psů. 

V restauraci U Lojzíka nakonec 

nechyběla ani chutně upravená 

zvěřina, hudba, tanec a spousta 

legrace. Vše bylo zkrátka tak, jak 

má být při tzv. poslední leči – tedy 

zábavě s hostinou, která poslední 

hon v sezóně uzavírá. 

Hon slavnostně zahájila trojice 

trubačů hned s prvním ranním 

světlem. Další režii dne měl už pak 

ve svých rukou každý z lovců. Od 

počátku však bylo zřejmé, že při 

výřadu budou mezi úlovky převa-

žovat zejména bažanti – několik 

desítek jich totiž myslivci pro svůj 

hon zakoupili a do přírody vypustili 

o několik dnů dříve. „Vím, že si 

někteří lidé myslí, že když vytáhne-

me fl inty, nepřežije v lese nic, co se 

pohne. Ale lov má svá pravidla a my 

je ctíme. Stavy zvěře v našem revíru 

sledujeme po celý rok a víme, co si 

můžeme při honu dovolit,“ zdůvod-

nil nákup bažantů hospodář Jaroslav 

Švehla, který mohl být s výsledkem 

honu spokojený.

Při výřadu totiž nakonec myslivci 

vzdali salvou ze svých zbraní hold 

48 bažantům, dvěma srnám, jedno-

mu zajíci a taky jedné lišce. Zejména 

z tohoto úlovku měl radost nejen 

Václav Chaloupek mladší, který 

„škodnou“ skolil, ale všichni členové 

sdružení. Díky tomu, že liška nebude 

v revíru dál škodit, mají prý v příští 

sezóně k dobru minimálně jeden 

další hon. Tato šelma totiž za rok 

skutečně uloví tolik drobné zvěře. 

Nejvíc škody přitom nadělá v obdo-

bí, kdy se rodí mláďata.

Při poslední leči bylo tedy o důvod víc 

k veselí i zábavě. Než se ale v restau-

raci U Lojzíka obojí rozjelo na plné 

obrátky, bylo třeba dostát několika 

dalším mysliveckým tradicím: Paso-

vat pana Václava Dvořáčka na Lovce 

černé zvěře (foto č. 2), vyhlásit Krále 

honu a při Mysliveckém soudu po 

právu potrestat všechny lovce, kteří 

se jakkoliv provinili proti zásadám 

lovu, a to nejen při posledním honu, 

ale i v celé uplynulé sezóně. 

Nutno dodat, že především při My-

sliveckém soudu si všichni přítomní 

užili spoustu legrace. Trestu ušel jen 

málokdo. Vhodná záminka se totiž 

našla pokaždé. 

Dokonce i král honu Václav Cha-

loupka ml. (foto č. 3) musel na chvíli 

sundat z hlavy čestnou korunu a kát 

se za to, že při honu omylem střelil 

bažantí slepici. 

Tresty byly nejen peněžité (díky 

uděleným pokutám sdružení o něco 

vylepšilo stav svého konta), ale 

provinilci museli plnit nejrůznější 

úkoly, případně ze zavázat, že budou 

dodržovat i dlouhodobá nařízení 

ctěného soudu. 

Vzhledem k tomu, že Myslivecké 

sdružení Družba získalo na svou 

poslední leč fi nanční příspěvek 

z Fondu hejtmana Středočeského 

kraje, mohlo poprvé ve své více 

než třicetileté historii ocenit i práci 

zakládajících členů (foto č. 1). 

Dárkové balíčky s neskrývaným 

dojetím převzala pětice zaslouži-

lých myslivců – Václav Chaloupka 

st., Jaroslav Švehla st., Stanislav 

Michler, Miloslav Partynger a Milo-

slav Novotný.

Ze života spolků a sdružení
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Mysliveckou slavnost v Popovič-

kách podpořila i společnost Aren-

don, která tak zdejším myslivcům 

poděkovala za cenné podněty 

i konkrétní pomoc při revitalizaci 

zámeckého parku v Nebřenicích. 

Myslivecké sdružení Družba

Myslivost byla odpradávna 

součástí života na vsi a vlastníci 

pozemků se již tehdy sdružovali 

do mysliveckých spolků. Bylo to 

zcela přirozené. Společně totiž 

pečovali o okolní lesy a zvěř, 

která v nich žila. Způsobem 

svého života a vztahem k přírodě 

vlastně naplňovali ideu dnešních 

zásad udržitelného rozvoje. 

Zatímco dříve myslivecké spolky 

kopírovaly katastry obcí (byla např. 

možná i výměra honitby menší 

než 500 ha), postupně se změnou 

legislativy tyto spolky slučovaly, aby 

splnily zákonem stanovenou mini-

mální výměru.

V 80. letech minulého století došlo 

ke spojení se sdruženími v Petříko-

vě a Radimovicích, v Dobřejovicích, 

Modleticích a v Popovičkách pod 

názvem Družba Dobřejovice. Toto 

myslivecké sdružení je uživatelem ho-

nitby dodnes. Má více než 50 členů 

a je organizačně rozděleno na tři úse-

ky – Petříkov, Modletice a Dobřejovi-

ce. Každý úsek v dané části honitby 

pečuje celoročně o zvěř a spravuje 

všechny posedy, krmelce či zásypy, 

pouze lov se týká celé honitby.

Pro všechny členy sdružení je mysli-

vost především koníčkem, k němuž 

je přivedla láska k přírodě. Třebaže 

dnes značná část populace nemá 

o myslivcích příliš dobré mínění, 

jejich snahou je skutečně zmírnění 

nepříznivých dopadů civilizace na 

přírodu a vytváření vhodného pro-

středí pro zvěř, aby ve volné přírodě 

mohlo dál žít co největší množství 

jejích druhů.

Každoročně proto místní myslivci 

vysazují v lesích nové stromky 

a pravidelně také čistí lesní porosty 

od náletové zeleně. V sousedství 

lesů zakládají a udržují také tzv. 

myslivecká políčka, kde má zvěř po 

celý rok dostatek potravy a nachá-

zí zde i potřebný úkryt. Zejména 

v zimních měsících se starají o to, 

aby se do krmelců a zásypů do-

stávala i medikovaná krmiva, obilí 

a seno. K jejich pravidelné práci 

patří bohužel i sběr odpadků a další-

ho nepořádku.

Škoda, že právě tuto naši každo-

denní práci lidé nevidí, nebo spíš 

nechtějí vidět. Když ale jednou za 

rok uspořádáme v naší honitbě hon, 

mluví se o tom ještě dlouho poté,“ 

říká předseda Mysliveckého sdruže-

ní Družba Dobřejovice Josef Černý. 

Má velkou radost z toho, že se ve 

zdejší honitbě podařilo myslivcům 

udržet několik hejnek koroptví, které 

již v mnoha revírech patří ke vzác-

nostem. Bez procházek přírodou si 

svůj život vůbec neumí představit. 

Jen ho mrzí, že mnoho lidí vůbec 

nechápe, jak velký je to dar. 

1

3

2
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Místo pro relaxaci i zajímavou práci 
Takřka den ode dne se v uplynu-

lých měsících měnila nejen podo-

ba hotelového komplexu Botanic, 

ale i jeho okolí. Pracovní ruch, 

který je možné sledovat zvenčí, je 

však jen zlomkem toho, co se děje 

uvnitř. Stavbaře totiž z velké části 

vystřídali řemeslníci a do interiérů 

se začíná stěhovat také nábytek. 

Investorku, paní Květu Malinovou, 

tedy již zaměstnávají i myšlenky o po-

době pracovního týmu, který by měl 

osobitému hotelu doslova vdechnout 

život. „V tuto chvíli mám jasno ohled-

ně šéfkuchaře a vedoucího provozu 

v hotelové restauraci. Podařilo se mi 

objevit i skvělého pekaře pro pekár-

nu, která bude zásobovat nejen tento 

hotel, ale také pražskou restauraci 

Botanic. Chléb i pečivo tu hodláme 

prodávat ve vlastní prodejně. Veškerý 

pekařský sortiment bude připravován 

výhradně klasickým způsobem podle 

starých tradičních receptur. Takže 

i chléb bude samozřejmě kváskový,“ 

popisuje paní Malinová. 

Z její tváře lze vyčíst, že se na tuto 

„přidruženou výrobu“ Park hotelu 

Botanic opravdu těší. Věří, že z umění 

mistra pekaře budou stejně nadšeni 

i všichni ti, kteří zdejší chléb a pečivo 

ochutnají. 

Další zaměstnance pro hotel a jeho 

wellness provoz, restauraci i pekař-

skou prodejnu začíná paní Malinová 

hledat. Co nevidět začne shánět 

také zájemce o pronájem prostor 

kadeřnictví a kosmetiky i o ordinace 

lékařů.

„Pokud budou mít o jakoukoliv 

pracovní pozici v hotelu zájem místní, 

budu jen ráda. Dojíždění za prací 

mimo bydliště je do značné míry 

nevýhodou. Hlavním kritériem pro 

všechny uchazeče je však správná 

chuť do práce a ochota přijmout za 

vlastní fi lozofi i maximální vstřícnosti 

vůči klientům a návštěvníkům. Mou 

snahou bylo vytvořit příjemný hotelo-

vý komplex, který bude mít osobitou 

atmosféru. Hodně pro to již udělali 

architekti, projektanti a stavbaři. To 

hlavní bude ale na lidech, kteří zde 

budou pracovat.“

Zájemci o práci v hotelu se mohou 

paní Malinové začít hlásit již nyní 

(nejlépe prostřednictvím e-mailu: 

kveta.malinova@volny.cz) s tím, 

že nástup je reálný od dubna 

letošního roku. 

Celý tým by chtěla investorka 

postupně seznamovat s provozem 

i mezi sebou navzájem do 15. květ-

na. Na tento den „D“ připravuje 

slavnostní otevření. První zatěžkávací 

zkoušku pak Park hotel Botanic zažije 

1. června, kdy se zde uskuteční svat-

ba pro 120 hostů. 

„Je to první ze čtyř svateb, které si 

u nás na toto léto snoubenci objed-

nali již dlouho dopředu. Netuším, jak 

se o teprve vznikajícím hotelovém 

komplexu v Popovičkách dozvěděli. 

Asi za to může šťastný budha v na-

šem altánku,“ směje se paní Mali-

nová. Na vysvětlenou již zcela vážně 

dodává, že projekt skutečně počítal 

především s jinou cílovou skupinou 

– se sportovci. Právě pro ty je zde 
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vytvořeno špičkové zázemí. Para-

metry víceúčelové haly o rozměrech 

43 x 20 m splňují dokonce i kritéria 

národních a mezinárodních sportov-

ních soutěží. Zázemí na obdobné 

úrovni budou schopna poskytnout 

i všechna venkovní sportoviště. 

Jezero s celkovou plochou 2000 m2 

není sice určeno ke sportovním úče-

lům. Dojem z procházek hotelovým 

parkem, který bude přes den volně 

přístupný, i posezení na venkovní 

terase ale bezpochyby umocní. 

Právě ze zahrady má paní Malinová 

v tuto chvíli asi největší radost. Díky 

příznivému počasí se většinu ploch 

již podařilo osázet. Až se na jaře 

zazelená i čerstvě vysetá tráva a za-

hradníci vysadí do záhonů a okras-

ných nádob květiny, ocitne se Park 

hotel Botanic v náručí přírody, jak 

bylo od počátku zamýšleno. 

T iráž:

Místní zpravodaj pro Popovičky, Nebřenice a Chomutovice vydává pro obec na své vlastní náklady Info Gate, k.s. ve spolupráci s Arendon, a.s.,

č. 1/2012 vyšlo v únoru, další číslo vyjde v květnu 2012, uzávěrka inzerce 30. 4. 2012. 

Pověřený zástupce OÚ Ing. Jaroslav Richter, Odpovědná redaktorka PhDr. Blanka Hrdinová,

DTP: Hana Melčová, Distribuce: OÚ a SDH Popovičky, Náklad: 300 kusů

Budeme rádi, když na vhodné téma pro další číslo zpravodaje upozorníte také vy, čtenáři!

––  cena za inzerci závisí na velikosti (ploše inzerátu na stránce) a počtu opakování 

––  ceník jednorázové inzerce: 

 1/1 (celá strana) 1000 Kč + 20% DPH = 1 200 Kč

 1/2 (polovina strany) 575 Kč + 20% DPH = 690 Kč

 1/4 (čtvrtina strany) 390 Kč + 20% DPH = 470 Kč

 1/8 (osmina strany) 145 Kč+ 20% DPH = 175 Kč

––  ceník opakované inzerce: 

 při otištění inzerátu ve stejném znění a stejné grafi cké úpravě ve všech 4 číslech zpravodaje (cena za jedno zveřejnění) 

 1/1 750 Kč + 20% DPH = 900 Kč

  1/2 430 Kč + 20% DPH = 515 Kč

 1/4 320 Kč+ 20% DPH = 385 Kč

  1/8 110 Kč+ 20% DPH = 130 Kč

––  vkládání volné inzerce mezi listy 1 ks/2 Kč

Rozměry inzerátů (šířka x výška)

Termín uzávěrky pro příjem inzerce bude avizován v tiráži každého zpravodaje. 

Podklady přijímáme v elektronické podobě (tiskové pdf, CMYK, 300 dpi, spadávka 3 mm) 

na adrese b.hrdinova@email.cz

V případě odevzdání podkladů v tištěné formě je za převod do elektronické formy účtován poplatek 240,– Kč. 

Fotografi e a loga prosíme dodávat v tiskové kvalitě (300 dpi) ve formátu PDF.

Objednávka inzerce – požadované informace od inzerenta

V případě zájmu o zveřejnění inzerce nám laskavě sdělte:

1. Jméno a příjmení zadavatele

2. Kontaktní telefonní číslo, adresu + e-mailovou adresu

3. Titulek a znění inzerátu (včetně fotografi í či loga)

4. Zvolenou velikost inzerce

5. Termín zveřejnění (do kterého čísla zpravodaje a počet opakování)

6. Formu úhrady (u fakturace – fakturační údaje: Název společnosti, Fakturační adresa, IČ, DIČ)

1/1

1/2
1/4

1/8

210 x 297 mm 210 x 144 mm 210 x 74 mm 210 x 37 mm

Ceník inzerce



16

Pomáháme přírodě
Když je zima, když je mráz...

Zima ukázala až teď v únoru 

plnou sílu a její úder je skuteč-

ně vydatný. V mrazivých dnech 

bychom určitě neměli myslet 

jen na domácí mazlíčky, ale i na 

společníky za okny svých domo-

vů. Vždyť ptáci nám od jara do 

podzimu svým zpěvem zlepšují 

náladu a starají se o to, aby naše 

zahrady byly v lepší kondici. 

Zaslouží si dostat v zimě něco na 

přilepšenou – nejlépe do krmítka.

Ta představují nejrozšířenější způsob 

přikrmování ptáků. Aby opravdu 

dobře sloužila, měla by však splňo-

vat určité parametry. Je jen na nás, 

jakou velikost a tvar zvolíme, stejně 

jako druh materiálu, z něhož jsou 

vyrobena.  

Na trhu se objevují výrobky ze dřeva, 

plechu, plastových hmot, oceli i ze 

skla, jejich cena se pohybuje od sta 

do tisíců korun (dražší krmítka jsou 

spíše estetickým doplňkem zahrady). 

Důležité však je, abychom se vyhnuli 

ostrým hranám, drátům či vyčníva-

jícím šroubům a hřebíkům, které by 

mohly ptáky zranit.

Aby na krmivo nepadal sníh, musí 

mít krmítko dostatečně velikou stříš-

ku. Máte-li větší zahradu, nejvhodněj-

ší volbou je tzv. besídkové krmítko: 

prostorné krmítko umístěné na kůlu, 

které má nad prostorem sloužícím 

k vlastnímu krmení zmiňovanou 

velikou střechu.

Místo, na němž je strava umístěna, 

by mělo mít zvýšený okraj, aby nic 

nepadalo ven. Je potřeba umístit je 

ve vzdálenosti alespoň dvou metrů 

od nejbližšího stromu, abychom za-

bránili potenciálnímu útoku koček, pro 

které představují ptáci velkou výzvu.

Dalším typem jsou krmítka ve tvaru 

domečku či budky, která mohou být 

samosypná. Nemusíme do nich tak 

často přidávat krmivo, tudíž se hodí 

hlavně do míst, kam nechodíme 

každý den (zahrada u chaty, les). 

Udělej si sám

Pokud žádné krmítko nemáte a ne-

chcete je kupovat, zkuste si nějaké 

udělat sami. Postup je jednoduchý. 

Zvolíte-li si k výrobě krmítko stříš-

kového typu, platí, že obvod krmné 

plochy by měl být kolem sto padesáti 

centimetrů, aby se ptáci netísnili.

Tento parametr splňuje např. obdél-

ník o stranách 50 x 25 cm, čtverec 

s rozměry stran 35 x 40 cm nebo 

kruh o průměru asi 50 cm. Z latěk 

vytvořte nízký okraj a nakonec připev-

něte stříšku. 

Jednodušší variantou je krmítko 

závěsné. Na ně potřebujete jen širší 

květináč či prázdnou polovinu koko-

sového ořechu. Chcete-li si s ním 

více vyhrát, opatřete si v lese slabší 

kmínek nebo silnější větev s drsnou 

kůrou a vyvrtejte do nich otvory 

o průměru dva až tři centimetry. Dří-

ve než krmítko umístíte ven, naplňte 

je vhodnou krmnou směsí.

Na kousky nakrájejte nesolený hovězí 

či skopový lůj, rozpusťte ho a přidejte 

různé olejnaté plody a semínka – 

např. slunečnici, řepku, jádra vlaš-

ských, lískových a burských oříšků. 

Směs nalijte do krmítka a nechte 

ztuhnout. Otvory ve dřevě samozřej-

mě nemůžeme plnit současně – napl-

níme je nejdříve z jedné, po ztuhnutí 

i z druhé strany. 

Ptáci nejsou lidé

Krmivo, které ptáčkům chystáme, 

musí být dobré a nezávadné. V žád-

ném případě neužíváme krmítko 

jako odkladiště zbytků z kuchyně. 

Zažívací trakt ptáků funguje jinak 

než u lidí. Slané nebo kořeněné 

potraviny, těstoviny, uzené výrobky 

nebo přepálené tuky působí ptá-

kům velké zažívací potíže a mohou 

vést i k jejich úhynu.

Opeřencům můžeme bez obav na-

bídnout olejnatá semena (slunečni-

ce, mák, řepka a také ořechy), sádlo 

či lůj, různé plody (jablka, bezinky, 

jeřabiny, ptačí zob atd.), zrní, tzv. 

zadinu (tj. semena různých pleve-

lů zbylá po vymlácení obilí) a také 

rozličné směsi pro ptáky, které je 

možné koupit v obchodech. Lze se 

rozdělit také o tvaroh, ovesné vloč-

ky, strouhanou zeleninu a ovoce. 

Množství krmiva by mělo kore-

spondovat s počasím – za tep-

lejších dnů a za slabého mrazu 

mohou např. sýkorky zahubit ještě 

hodně hmyzu. Za vylepšení jídel-

níčku budou vděční všichni ptáci 

a vrchovatě nám to vynahradí.


